
Návštěva z Ukrajiny 

 

     Když jsem se doslechl o možnosti výměnného pobytu na Ukrajinu, neváhal jsem. Z kamarádů ze 

třídy časem vylezlo, že by jeli také. Odevzdali jsme přihlášky, a než jsme se nadáli, květen byl tu. 

    Náš byt zářil čistotou a u ostatních doma to jistě nevypadalo jinak. Den ve škole se neuvěřitelně 

vlekl. Cítit byla i nervozita… Jak se bude chovat? Jak se domluvíme? Umí anglicky?  Očekávané 

odpoledne bylo tu. Scházíme po schodech do studentského klubu, kde na nás čekají studenti 

z Ukrajiny, z města Melitopolu. Koukáme na sebe a čekáme, až nám učitelé přidělí nového 

kamaráda/kamarádku. Atmosféra je značně rozpačitá. Vycházíme ze školy a začínáme se seznamovat. 

Zapamatovat si jména bude asi největší problém  Většina se odebírá k nám domů, abychom mohli 

sledovat 1. zápas našeho „nároďáku“ na MS v ledním hokeji.  Asi si musí říkat, že Češi jsou naprostí 

blázni. Místo toho, aby nás ubytovali, jdou se dívat na hokej, napadá mě. Ale co?  Hokej je hokej… 

    Čekalo nás 10 úžasných dní. Ukazovali jsme jim naši republiku: Prahu, Lednici, Pernštejn… Opravdu 

se jim zde líbilo. Ovšem nejzábavnější byla společná odpoledne po výletech bez učitelů, kdy bylo jen a 

jen na nás, nebo respektive na Ukrajincích, kam půjdeme a co budeme dělat. Radost pohledět, jak 

udiveni byli z nákupních center a parků zde v Brně. Také jazykolamy a správná výslovnost slov 

poskytovaly zábavu na nespočet hodin. Sem tam se stalo, že nějaká česká nebo ukrajinská slova měla 

jiný význam v češtině a ukrajinštině nebo naopak. Většinou to nebylo nic pěkného .  Jak čas utíkal, 

stali se z nás dobří přátelé a všem nám bylo smutno při pomyšlení, že již zítra odjedou.  Společná 

večeře v restauraci „Živá voda“  a příjemné posezení v parku na Petrově uzavřely první část našeho 

výměnného pobytu.  

     Ve čtvrtek ráno jsme se sešli na Kraví hoře a krátce po poledni jsme odcestovali  na autobusové 

nádraží Zvonařka. Loučení to bylo velké. Za autobusem jsme oběhli celou Zvonařku, ale pak už zmizeli 

v dáli a mě u srdce těší naděje, že se shledáme opět v září, tentokrát v Melitopolu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stanislav Chvíla, G5 

 


